
İsmail ŞAHİN’in 18 Mayıs 2024 Cumartesi günü İMO İstanbul Şubesi’nde 

düzenlenen etlikteki açılış konuşması. 

 

Sayın Oda ve Şube Başkanları ve Değerli Katılımcılar, 

Cumhuriyetimizin 100 Yılında Ulaştırma etkinliğimize hoş geldiniz. 

Kurtuluşun hemen ardından 29 Ekim 1923’te Cumhuriyet ilan edildi. İlk 

hükümeti kurması için Atatürk, yakın çalışma arkadaşı İsmet İnönü’ye bir 

mektup yazar. Ülkenin içinde bulunduğu durumu özetleyen bu mektubun bir 

bölümü şöyledir: 

“… Sevgili Paşam… Cumhuriyetin ilk Başbakanı olarak seni 

düşünüyorum… Bizi yine büyük bir savaş bekliyor. Durumumuzun bir 

bölümünü Cephe Komutanı ve Lozan Başdelegesi olarak elbette biliyorsun. 

Büyük devletlerin bu sefil duruma bakarak, kısa zamanda pes edeceğimizi 

sandıklarını Lozan dönüşü sen bize anlattın. 

Ben sana şimdi acıklı olan genel durumu özetleyeceğim. Bize geri, borçlu 

ve hastalıklı bir vatan miras kaldı. Yoksul bir köylü devletiyiz. Dört mevsim 

kullanılabilir karayollarımız yok denecek kadar az. 4.000 km kadar 

demiryolu var. Bir metresi bile bizim değil. Üstelik yetersiz. Ülkenin kuzeyini 

güneyine, batısını doğusuna bağlamamız, vatanın bütünlüğünü 

sağlamamız şart. Denizciliğimiz acınacak durumda.” diyerek, mektubunda 

bu olumsuz tabloyu açıklamaya devam ediyor. 

Demiryolu atılımı 1930’ların başındaki sanayi hareketiyle uyumlu ve bu 

hareketi desteleyecek şekilde ortaya çıkmıştır. Diğer devrim yasalarıyla 

aynı tarihte 3 Mart 1924’te Demiryolu Siyaseti Kanunu kabul edildi. Böylece 

demiryolu seferberliği başlamış oldu. Şimendifer Siyaseti olarak da bilinen 

bu politika, ulusal güvenliği sağlamakla birlikte, Anadolu’nun iç ve kıyı 

bölgelerini birbirine bağlayıp ulaşım ve dolaşım olanaklarını artırarak 

ülkenin bütünlüğünü sağlamak yolunda önemli bir işlevi de yerine 

getirmiştir. Çıkarılan bu yasa ile yabancı şirketlerin elinde bulunan 

demiryolları millileştirilmiş ve bunlara yeni inşa edilen demiryolları 

eklenmiştir. 

Cumhuriyetimizin ilk yıllarındaki kalkınma hamlesi bugün, 100 yıl sonra, 

özlemini duyduğumuz gerçek anlamda planlı ve programlı bir ilerlemedir. 

Cumhuriyetimizin kuruluşunda yakılan güçlü meşale günümüzü 

aydınlatıyor. Ne kadar teşekkür etsek azdır…  



Bu düşüncelerle planlayıp düzenlediğimiz etkinliğimizin verimli geçmesini 

diliyorum.  

Çağrımıza yanıt verip sunum yapmayı kabul eden değerli konuşmacılara ve 

etkinliğimize gelen tüm katılımcılara teşekkür ederim. 

Birinci oturuma geçmeden önce, değerli hatiplerin sunum programında 

belirtilen sürelere uymalarını özellikle rica ediyorum. 


